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 PROTOKÓŁ nr III/14  
 
z III  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 30 grudnia 2014 roku w godz. od 1200 – 1440 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 
W sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków    
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 
5. Zbigniew Kuzdżał   - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego, 
6. Mieszkańcy Żerkowa i Chrzana 
7. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazety Jarocińskiej”,  „Życie Jarocina”. 

Porządek obrad III sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniem przesłano radnym  
w dniu 22 grudnia 2014 r .  Projekt WPF na lata 2015 – 2018, budżetu na rok 2015 przekazano 
radnym  w dniu 8 grudnia 2014 r.   
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1200 otworzył  
III sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, 
Sekretarza Gminy, radnych powiatowych, sołtysów, przedstawicieli lokalnych gazet, 
pracowników Urzędu oraz radnych Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad.  
Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczą wszyscy 
radnych w związku z tym Rada jest władna podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad III sesji Rady Miejskiej Żerkowa  
w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  II sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2015,  
2) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2015, 
3) Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  

rok 2015,  
4) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015 – 2018, 
5) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych niepublicznych 

oraz publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ 
oraz trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli prawidłowości wykorzystania udzielonej 
dotacji, 

6) wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok. 
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8. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2015 – 2018 
1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2015-
2018. 

9. Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2015 
1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Miasta i Gminy 

Żerków na  2015 rok, 
3) odczytanie opinii komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa, 
4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami, 
5) głosowanie uchwały.  

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
12.  Zamknięcie obrad sesji.    
Przewodniczący zapytał czy są wnioski i uwagi do przedstawionego porządku obrad? 
Burmistrz Miasta i Gminy Żerków pan Jacek Jędraszczyk - zgłosił wniosek do porządku obrad  
o wprowadzenie kolejnego projektu uchwały w sprawie promesy zaliczenia przekazanej przez 
Agencję Nieruchomości Rolnych do kategorii drogi gminnej. Burmistrz wyjaśnił, że sprawa 
dotyczy drogi nr 605 w Kamieniu, która ciągnie się od dłuższego czasu zaczętej przez 
poprzednią Radę. Droga ta umożliwi dojazd właścicielom do ich posesji i będzie biegła przy 
hydroforni oraz dawnym przedszkolu do Państwa Hoffmańskich. ANR w Poznaniu pismem 
zwróciła się o kolejny dokument – uchwałę w formie promesy. Rada podejmowała w tej sprawie 
już wiele decyzji m.in.: uchwałę intencyjną, potem wykonano pomiary, rozgraniczenie, później 
prowadzono dyskusje, a teraz ANR chce promesę  i jeżeli taka będzie to przygotuje dokumenty do 
notariusza i przekaże nam  grunt pod wykonanie tej drogi.     
Przewodniczący – zapytał kto z radnych jest za wprowadzeniem zmiany do porządku obrad  
III sesji Rady Miejskiej Żerkowa, którą przedstawił Burmistrz.  
Radni Rady Miejskiej Żerkowa zmianę porządku obrad przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” przy 15 radnych na sali obrad. 
Przewodniczący odczytał  porządek obrad sesji z wprowadzoną zmianą w  pkt. 10 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie promesy zaliczenia 

przekazanej przez Agencję Nieruchomości Rolnych nieruchomości do kategorii drogi 
gminnej. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
13.  Zamknięcie obrad sesji.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z wprowadzoną zmianą, który 
Rada przyjęła jednogłośnie:  15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” przy 15 
radnych na sali obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  II sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z II sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie bez uwag: 15 głosami 
„za”. 
Protokół z II sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 8 grudnia 2014 r. wyłożono do wglądu 
w biurze Rady Miejskiej oraz przed III sesją Rady Miejskiej Żerkowa w dniu 30 grudnia  
2014 r. 
 
Punkt 5 -  Interpelacje i zapytania radnych.      
Radna Wioletta Rogozińska - Świątek – odczytała wniosek w imieniu mieszkańców Ludwinowa  
i Kamienia dotyczący braku reakcji na protesty związane z powstrzymaniem budowy farm 
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wiatrowych w miejscowości Ludwinów z sugestią, aby w tym temacie podjąć debatę o wykonaniu 
planu przestrzennego zagospodarowania terenu z uwzględnieniem dobra mieszkańców. 
Przewodniczący poprosił radną o złożenie wniosku do protokółu i stwierdził, że wniosek jest 
złożony z podpisem tak jak Pani Radna odczytała - od mieszkańców Ludwinowa i Kamienia, nie 
ma nikogo z nazwiska. 
Radny Sebastian Nowaczyk – przedstawił interpelację - prośbę o wprowadzenie zmiany do 
projektu uchwały nr III/15/14 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 
oświatowych w Rozdziale 3. § 3 ust. 2 o zmianę wysokości dotacji z 40 % na 65% dla  
niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego 
Przewodniczący potwierdził, że taka interpelacja wpłynęła dziś z czteroma podpisami Klubu 
Radnych „Aktywna Gmina – Nasz Dom”.  
  
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na II sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Powyższe sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady  na podstawie materiałów 
opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  
nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  
 

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2014,  
Przewodniczący poprosił panią Marię Sołtysiak o przedstawienie planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na rok 2015. Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr III/11/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2015,  stanowi  załącznik nr 5 do 
protokółu. 
 

2) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2014, 
Przewodniczący wyjaśnił, że zgodnie z sugestią radnych nie będziemy odczytywać planów pracy 
komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa na kolejny rok, ponieważ są zamieszczone  
w materiałach na dzisiejszą sesję, po czym przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr III/12/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2015,  stanowi  
załącznik nr 6 do protokółu. 
 

3) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
rok 2015,  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, ale nie odczytywał treści „Programu”. Poinformował, 
że przed sesją odbyło się posiedzenie komisji stałych Rady, gdzie zostały wyjaśnione wszystkie 
sprawy nurtujące radnych w zakresie prowadzonej działalności w ramach „Programu”. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr III/13/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2015, stanowi  
załącznik nr 7 do protokółu. 
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4)  uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015 – 

2018,  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały, ale nie odczytywał treści „Programu”.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr III/14/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015 – 2018, stanowi  załącznik  
nr 8 do protokółu. 
 

5) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych 
niepublicznych oraz publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka 
samorządu terytorialnego organ oraz trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli 
prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji, 

Przewodniczący powiedział, że do projektu tej uchwały wpłynęła interpelacja dotycząca zmiany 
wysokości dotacji z 40% do 65%  dla  niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego. 
Przewodniczący z uwagi na powyższe zarządził przerwę w obradach, aby przedyskutować  
temat. 
Po przerwie Przewodniczący poprosił skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacka o komentarz, 
ponieważ chodzi o ośrodki, które mają skutki finansowe do budżetu roku 2015. 
Skarbnik Gminy – powiedziała, że do tej pory była inna forma naliczania subwencji dla szkół 
niepublicznych. W tej chwili wyliczamy na podstawie metryczki jaką  gmina otrzymuje  
z Ministerstwa Finansów, gdzie kwoty określone są ustawowo. W projekcie uchwały określono, 
że dotację należy wypłacać do 40 % kosztów kwoty ustalonej przez Ministerstwo Finansów. 
Uważała, że można dokonać zmiany, ale zmiany wprowadzają skutki finansowe, dlatego 
zaproponowała wycofanie projektu uchwały i uwzględnienie jej w porządku obrad kolejnej sesji 
Rady, aby przeanalizować propozycję zmian w budżecie. 
Przewodniczący – zaproponował przegłosowanie propozycji wycofania projektu, ponieważ 
uchwała w tej chwili nie jest konieczna. 
Skarbnik Gminy – dodała, że kwota w projekcie uchwały budżetowej jest ustalona na podstawie 
przyjętej wartości omawianego projektu uchwały. Środki na ten cel zabezpieczono  
w budżecie na rok 2015 i jeśli nastąpi jakakolwiek zmiana, to należy wprowadzić ją przy 
zmianie budżetu a teraz już jest przygotowany projekt uchwały budżetowej, w którym kwoty są 
ustalone. Podkreśliła, że chcąc zmienić wysokość dotacji należy poszukać środków w budżecie 
na ten cel, dlatego proponuje wycofanie  projektu uchwały. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wycofanie z porządku obrad projektu uchwały  
i uwzględnienie go w kolejnym najbliższym terminie obrad sesji. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania, wycofano projekt 
uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych 
niepublicznych oraz publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu 
terytorialnego organ oraz trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli prawidłowości 
wykorzystania udzielonej dotacji został wycofany z porządku obrad sesji.  
 
W to miejsce wprowadzono projekt uchwały zmieniający porządek obrad (punkt 10)na wniosek 
Burmistrza Miasta i Gminy w Żerkowie:  

sprawie promesy zaliczenia przekazanej przez Agencję Nieruchomości Rolnych  
nieruchomości do kategorii drogi gminnej. 
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem..  
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Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na 
sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr III/15/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na  2014 rok,  stanowi  załącznik nr 9 do protokółu. 
 
 

6) wprowadzenia zmian do budżetu na 2013 rok. 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikami 
opracowanymi w systemie zarządzania budżetem JST „BeSTi@” wyjaśniając, że  kwota 
dochodów i wydatków budżetowych nie ulega zmianie i wynosi po stronie: 

 dochodów do kwoty   36.903.200,96  zł 
 wydatków do kwoty   39.705.763,18  zł 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że urealniono budżet dokonując drobnych zmian w planie dochodów 
i wydatków przez zwiększenie lub zmniejszenie planu, który był zbyt wysoki jaki nastąpił  
w dochodach ze  sprzedaży oraz przy wpływach z opłaty eksploatacyjnej jak i niskie wpływy  
z najmu i dzierżawy sal wiejskich. Dokonano również w planie wydatków drobnych przesunięć 
w celu prawidłowego wykonania zadań zleconych i własnych.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na 
sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr III/16/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na  2014 rok,  stanowi  załącznik nr 10 do protokółu. 
 
Punkt 8 - Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  
2015 – 2018 
Przewodniczący poprosił skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie WPF Miasta i Gminy Żerków na lata 2015 – 2018. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że projekt zawiera dochody, wydatki, które zaplanowano na 
poziomie realnym do uzyskania w latach 2015 – 2018 opierając się na danych z wykonania 
budżetu za III kwartały 2014 r. oraz przewidywane wykonanie budżetu w roku 2014 jako roku 
bazowego do planowania na lata objęte prognozą. Ponadto wykorzystano dane MF w zakresie 
kształtowania się PKB ze wzrostem 3,8% i średnim wzrostem cen towarów i usług 2,3 %. 
Planowane dochody i wydatki WPF na lata 2015 -2018 wykazują spadek ogólnych kwot i także 
jest duży spadek w wydatkach na zadania inwestycyjne z uwagi na brak możliwości pozyskania 
środków unijnych. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w roku 2015 zachodzi konieczność 
zaciągnięcia kredytu dla zbilansowania pozycji budżetu w kwocie 1.737.023,70 zł. Kredyt 
zapewni możliwość realizacji zadań inwestycyjnych w 2015 roku a jego spłatę przewidziano  
w ratach rocznych od 2016 – 2017 roku. 
Przedstawiła także wykaz przedsięwzięć na lata 2015 – 2018, który zawiera: 

1)  „Budowę sieci kanalizacyjnej we wsi Bieździadów” – zwiększa się nakłady do kwoty 
2.750.000,00 zł,  limitem na 2015 rok w wysokości 100.000,- zł. Termin wykonania tego 
zadania został przedłużony do 30 czerwca 2015 r.  

2) „Budowę sieci kanalizacyjnej Kamień – Ludwinów” o łącznych nakładach 3.000.000 zł  
z planowanym okresem realizacji 2013 – 2017 z limitem na 2015 rok w wysokości 
100.000,00 zł. Realizację tego zadania zaplanowano z udziałem środków unijnych. 

3) „Wykup udziałów w Zakładzie Gospodarki Odpadami Jarocin” o łącznych nakładach 
1.399.000,- zł, z limitem na 2015 roku w wysokości 419.700,- zł, który kończy wykup 
udziałów planowanych w latach 2010 – 2015. 

4) „Budowę obiektu rekreacyjnego w Żerkowie” o łącznych nakładach 465.000,00 zł, który 
zostanie zrealizowany w latach 2014 – 2016 z limitem na 2015 rok w wysokości 
300.000,00 zł. 
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Skarbnik Gminy podsumowując powiedziała, że budżet gminy jest w dobrej kondycji finansowej 
i można zaciągać kredyty. Uważała, że błędem popełnionym w poprzednich latach było to, że 
nie zaciągano kredytów, ponieważ teraz niskie wskaźniki nie pozwalają na spłatę większych 
kwot zadłużenia..  

 
1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie wieloletniej 

prognozy finansowej Miasta i Gminy Żerków i dyskusja 
Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska  odczytała Uchwałę SO-0957/22/17/2014  Składu 
Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 5 grudnia 2014 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na 
lata 2015 – 2018. 
Uchwała wyraża  pozytywną  opinię o WPF z uwagą zawartą w pkt II 7, stanowiącą załącznik  
nr 11 do protokółu. 
Przewodniczący otworzył dyskusję o WPF na lata 2015-2018, prosząc Skarbnika Gminy  
o ustosunkowanie się do uwagi RIO zawartej w opinii. 
Skarbnik gminy pani Bronisława Rogacka wyjaśniła, że uwaga wskazana przez RIO została 
usunięta a dotyczyła umorzenia pożyczki, które nastąpi w roku 2015.  
Przewodniczący podziękował Skarbnikowi Gminy za udzielone wyjaśnienia i zwrócił się do 
radnych czy mają pytania  do treści projektu uchwały?  
Wobec braku uwag, Przewodniczący przystąpił do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.   
Uchwała Nr III/17/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2015 -2018 przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, stanowi  załącznik nr 12 do 
protokółu. 
 
Punkt 9 -  Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2015 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 
rok 2015. 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały budżetowej wg planu dochodów i wydatków  
w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej, które obejmują w szczególności:     
Dochody budżetu na rok 2015 w wysokości - 33.735.070,77   zł 
z tego: 

 dochody bieżące w kwocie – 31.416.691,10 zł, 
 dochody majątkowe w kwocie – 2.318.379,67 zł, 
 dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych  

w wysokości 3.797.286,00 zł 
 dotacje celowe na realizacje zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami 

w wysokości 125.000,00 zł 
Wydatki budżetu na rok 2015 w wysokości  31.552.593,72  zł  
z tego: 

 wydatki bieżące w wysokości 29.547.393,72 zł,  
 wydatki majątkowe w wysokości 2.005.200,00 zł,  
 wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych  

w wysokości 3.797.286,00 zł 
 wydatki na realizacje zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami  

w wysokości 186.900,00 zł 
Podkreśliła, że nadwyżkę budżetową w kwocie 2.182.477,05 przeznaczono na spłatę pożyczek  
i kredytów na rynku krajowym. Przedstawiła także wszystkie elementy projektu uchwały 
budżetowej łącznie z planowanymi wydatkami, które są niezbędne do realizacji budżetu m.in.: 
przychody i rozchody, limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek, dotacji 
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przekazywanych z budżetu Gminy dla podmiotów z sektora finansów publicznych i spoza 
sektora finansów publicznych, limitu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz wyodrębnione 
dochody z tytułu opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych  
z przeznaczeniem na realizacje zadań określonych w gminnym programie profilaktyki  
i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz narkomanii, utworzono także rezerwy 
budżetowe ogólną i celową.  
Skarbnik Gminy przedstawiła także uzasadnienie do projektu uchwały budżetowej na podstawie 
materiałów, które otrzymali radni Rady Miejskiej Żerkowa oraz goście obecni na sali sesyjnej  
w dniu 30 grudnia 2014r.  
Zaznaczyła, że załączniki 1 i 2, które są w projekcie uchwały budżetowej mają odbicie do 
dochodów i wydatków budżetowych, załącznik nr 3 „przychody i rozchody” bilansuje budżet 
gminy, natomiast załącznik nr 4 przedstawia wysokość dotacji dla jednostek sektora finansów 
publicznych i jednostek spoza sektora finansów publicznych oraz w załączniku  
nr 5 przedstawiono plan przychodów i kosztów zakładu budżetowego tj. Zakładu Aktywności 
Zawodowej. 
Skarbnik szczegółowo przedstawiła wydatki majątkowe, na które w budżecie zabezpieczono 
kwotę 2.005.200,00 zł w tym na wydatki inwestycyjne – 1.455.500,00 zł; dotacje - 130.000,00 
zł; wykup udziałów – 419.700,00 zł  

 modernizacja dróg gminnych z dofinansowania ze środków FOGR Urzędu 
Marszałkowskiego w Poznaniu – 500.00,00 zł 

 zakup sprzętu dla UMiG – 10.000,00 zł 
 dotacje na przydomowe oczyszczalnie ścieków – 130.000,00 zł 
 wykup udziałów w Spółce ZGO w Jarocinie – 419.700,00 zł 
 „Budowa placu rekreacyjnego w Żerkowie” – 300.000,00 zł 
 zakup wyposażenia dla jednostek OSP – 22.000,00 zł 
 budowa placu zabaw – 23.500,00 zł 
 modernizacja stacji uzdatniania wody w Podlesiu – 300.000,00 zł 
 modernizacja oczyszczalni ścieków w Raszewach – 100.000,00 zł 
 kanalizacja wsi Ludwinów – 100.000,00 zł 
 zakup sprzętu dla gospodarki komunalnej – 100.000,00 zł 

Przewodniczący podziękował Skarbnikowi Gminy za obszerne przedstawienie projektu uchwały 
budżetowej na rok 2015. 
Projekt uchwały budżetowej stanowi załącznik nr 13 do protokółu. 
 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
Przewodniczący poprosił Wiceprzewodniczącą  Barbarę Urbańską o przedstawienie uchwały 
RIO w Poznaniu wyrażającej opinię o projekcie budżetu na rok 2015.  
Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska  odczytała Uchwałę SO-0952/22/17/2014  Składu 
Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 5 grudnia 2014 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
budżetu Miasta i Gminy Żerków na 2015 rok. Uchwała wyraża  pozytywną  opinię  z uwagą 
zawartą w pkt II 6, stanowiącą załącznik nr 14 do protokółu. 
 

3) odczytanie opinii  komisji Rady Miejskiej, 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Sołtysiak przedstawiła wnioski do projektu budżetu 
wraz z pozytywną opinią o projekcie budżetu na rok 2015. 
Przewodniczący Komisji PiForazO,KiWzZ pan Bogdan Bożejewicz przedstawił pozytywną  
opinię o projekcie budżetu na rok 2015, wypracowaną w dniu 18 grudnia 2014r. na wspólnym 
posiedzeniu  komisji  stałych Rady Miejskiej Żerkowa.  
Komisje w opinii zaakceptowały wprowadzone poprawki do projektu uchwały budżetowej na 
2015 rok oceniając, że budżet został zaplanowany z zachowaniem równowagi finansowej. 
Opinie stanowią załącznik nr 15 i 16 do protokółu. 
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4) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi autopoprawkami 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na 2015 rok. 
Radna Ewa Marek-Skiba – zapytała, w załączniku nr 4 jest zestawienie planowanych kwot 
dotacji a w projekcie budżetu było, że MCT dostanie 300.000,00 zł, biblioteka 350.000,00 zł, a 
teraz w projekcie uchwały budżetowej jest, że MCT ma dotację w wysokości 50.000,00 zł, 
biblioteka 400.000,00 zł to gdzie jest to 200 tys. zł? 
Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że w między czasie radny Bogdan Bożejewicz czytał opinię  
jakie nastąpiły zmiany po wspólnym posiedzeniu komisji, na którym dokonano analizy projektu 
budżetu. W trakcie trwania posiedzenia komisji Państwo ustalali zmiany i m.in. z tej podziałki 
przeznaczono100 tys. zł na  zakup sprzętu dla tzw. gospodarki komunalnej przy Urzędzie, o 50 
tys. zł zwiększono dotację dla biblioteki, zwiększono środki na świetlice i część na straż.  
W remizach były robione remonty i faktury nie wpłynęły w starym rok, dlatego planowane 
zwiększenie środków nastąpiło w kolejnym 2015 roku. 
Radna Ewa Marek-Skiba – powiedziała, że z Pani wypowiedzi wynika, że środki z dotacji na 
MCT poszły na świetlice, straż i zakupy, czyli 200 tys. zostało rozplanowane? 
Skarbnik Gminy – tak. 
Radna Ewa Marek-Skiba – ma być reorganizacja, ale w sumie, praktycznie teraz cała kultura 
przechodzi pod bibliotekę- tak, bo dostaje więcej dotacji. 
Przewodniczący – podsumowując powiedział, że porównując budżet bieżącego roku i kolejnego, 
to omawiany projekt jest ubogi w środki pomocowe, zewnętrze. W ubiegłej kadencji Burmistrz 
wykazał się dużą umiejętnością pozyskiwania środków unijnych i jest to kwota ok 8 mln. zł. 
Prognoza finansowa na lata następne, miejmy nadzieję, że będzie lepsza, bo już w roku 2016 
wkalkulowano do budżetu środki zewnętrzne. 
Radny Sebastian Nowaczyk – zwrócił się z pytaniem do Burmistrza o przedstawienie kierunków 
pozyskiwania dotacji? 
Burmistrz – odpowiedział, że Wielkopolska otrzymała środki, ale jeszcze do podpisania nie 
doszło i nie wiadomo jakie to, będą wielkości. Przypuszczalnie będzie można pozyskać środki  
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020 oraz wszystkich innych 
programów. 
Przewodniczący – powiedział, że jest opinia, iż część pozyskiwanych środków jest przejadana  
a pozostała idzie na zadania inwestycyjne. Podkreślił, że tym razem zadania inwestycyjne mają 
się skupić na inwestycjach drogowych. 
Burmistrz – dopowiedział, że to już jest perspektywa 2014 – 2020, ale nie wiadomo jakie 
kierunki inwestowania będą wsparte i na co będzie można liczyć. 
Radna Ewa Kubacka – zapytała o oświetlenie uliczne, o którym była mowa na zebraniu 
przedwyborczym, gdzie będą zakładane i z jakich środków? 
Burmistrz – odpowiedział, że oświetlenie będzie realizowane w ramach bieżących środków, ale 
do wykonania tego zadania musi być przygotowana dokumentacja, wszystkie zgody, bo nie 
wystarczy powiesić lampę na słupie. Przed wykonaniem zadania muszą być załatwione 
wszystkie formalne sprawy.  
 

5) głosowanie uchwały. 
Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały 
budżetowej na 2015 rok w obecności 15 radnych na sali.   
Przewodniczący stwierdził, że Uchwałę Nr III/18/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia  
30 grudnia 2014 r. w sprawie budżetu na 2015 rok przyjęto większością: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 1 głos  „wstrzymujący się”,  stanowiącą  załącznik nr 17 do protokółu /. 
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Punkt  10 – Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie promesy 
zaliczenia przekazanej przez Agencję Nieruchomości Rolnych nieruchomości do kategorii drogi 
gminnej. 
Powyższy projekt uchwały został rozpatrzony i włączony do pkt 7 ust. 5) porządku obrad  
w miejsce wycofanego projektu uchwały. 
 
 
Punkt  11 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 
Przewodniczący przypomniał, że zostały zgłoszone: wniosek przez radną Wiolettę Rogozińską – 
Świątek oraz  interpelacja przez radnego Sebastiana Nowaczyka. 
Przewodniczący odpowiedział radnej na wniosek mówiąc, że nie jest tak, że tym tematem my się 
nie zajmujemy, bo z tego co mi wiadomo, to pan Burmistrz z panem Sekretarzem byli na zebraniu 
wiejskim  w miejscowości Ludwinów i ten temat dalej będzie podejmowany. W drodze ustaleń 
było zebranie wiejskie i nie jest to trafne stwierdzenie, że sprawą się nie zajmujemy. 
Przewodniczący zwrócił uwagę, aby pisma składane do Rady miały formalny wydźwięk, bo  
w tej chwili nie wiadomo jak je potraktować, ponieważ na wniosku widnieje komputerowy 
podpis  „mieszkańcy Ludwinowa i Kamienia, bez jakiegokolwiek załącznika z podpisami. 
Radna Wioletta Rogozińska – Świątek uzupełniła złożony wniosek o protokół z zebrania 
mieszkańców Sołectwa Ludwinów odbytego w dniu 15 grudnia 2014 roku z kopią listy 
obecności mieszkańców (52 osoby). 
Przewodniczący – zwrócił się z prośbą do  Klubu Radnych Aktywna Gmina o przedstawienie  
o przedstawienie regulaminu na jakich zasadach Klub działa. 
Radny Wojciech Raś – wyjaśnił, że jak zostanie utworzony regulamin przez Klub zostanie 
przedstawiony Przewodniczącemu Rady.   
 
Punkt  12 – Wolne głosy, wnioski i komunikaty. 
Pan Jan Zdrojowy – sołtys Ludwinowa wyjaśnił, że protokół z zebrania mieszkańców 
Ludwinowa znajduje się w Urzędzie, do którego jest załączona lista obecności z 52 podpisami 
mieszkańców. 
Burmistrz – powiedział, że ten temat był szeroko omawiany na poprzednim spotkaniu komisji 
stałych Rady i została przedstawiona relacja ze spotkań z mieszkańcami. Stanęło na tym, że 
mamy się zdecydować czy wchodzimy, aby ograniczyć budowę siłowni wiatrowych, czy 
pozostawiamy w tym stanie prawnym jaki nas obowiązuje, albo przystępujemy do wywołania 
uchwały o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy. Burmistrz podkreślił, że zmiana polegałaby na tym, że część tych działek, na których 
mają stanąć siłownie wiatrowe będą zapisane w planie jako tereny rolne i będzie ograniczona 
możliwość inwestowania, co wykluczy budowę elektrowni wiatrowych. W związku z tym będzie 
trzeba znaleźć środki w budżecie na opracowanie całej procedury zmiany wraz z uchwaleniem 
planu. Wszystkie uwagi, które Pani zawarła, one w sieci internetowej krążą, ale prawo 
obowiązuje nas takie jakie jest. Burmistrz kontynuując wypowiedź powiedział, że wiatraki  
w Polsce powstają, ale jego stanowisko odnośnie wiatraków i nie jest żadną tajemnicą, że nie 
chciałby, aby  wiatraki powstawały, nie dlatego, że jest przeciwny energetyce odnawialnej, ale, 
że ta forma budowli wiatrowych nie bardzo wpisuje się w krajobraz. Obszar omawiany jest poza 
terenem „Żerkowsko – Czeszewskiego Parku Krajobrazowego, dlatego należy uwzględnić 
wszystkie uwagi mieszkańców, którzy mogą przedstawić na zwoływanych zebraniach  
i w związku z tym  procedura trwa tyle czasu. Dopowiedział, że inwestor ma interes swój, gmina 
ma swój i mieszkańcy  też mają swój interes, który należy obronić. Burmistrz jeszcze raz 
podkreślił, żeby obronić interes mieszkańców należy wywołać uchwałę o przystąpieniu do 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy dla części miejscowości 
Ludwinów - Kamień z określeniem działek. Myślę, że na następnym posiedzeniu komisji, trzeba 
będzie do tego tematu powrócić.  
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Punkt  13 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1440 III sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Podkreślił, że zaczyna się Nowy 
Rok, problemy roku 2014 się kończą a zaczyna się rok 2015. Przewodniczący z tej okazji 
wszystkim obecnym na sesji złożył życzenia wszelkiej pomyślności, zdrowia, szczęścia w życiu 
osobistym i zawodowym. Życzył dobrej współpracy w gronie Rady, wzajemnego zrozumienia,  
jak najmniej spraw kontrowersyjnych a łączących interes gminy i jej mieszkańców.  
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska      Przewodniczący Rady Miejskiej            

Żerkowa  
 

/ - /  Grzegorz Andraszak 
 


